
Protokół nr XLVIII/06
sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 9 sierpnia 2006r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

godz. rozpoczęcia  -   9.00
godz. zakończenia -   14.00

Część I 
Sprawy regulaminowe

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Bożena Bejnarowicz - otworzyła sesję Rady 
Miejskiej. Powitała radnych oraz zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że 
w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych 
decyzji. (lista obecności - zał. nr 1)

Radni nieobecni na sesji : 
Przemysław Achrem, Joanna Piszczecka, Krzysztof Wcisło.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – powitała gości przybyłych na posiedzenie 
sesji Pana Mieczysława Szyszkę Senatora RP oraz Pana Stanisława Jurcewicza – Przewodniczącego 
Sejmiki Dolnośląskiego. 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu.

Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała czy radni mają uwagi do sporządzonego protokołu z 
XLVII sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddała pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z XLVII sesji Rady.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za” 
przyjęła protokół z XLVII sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bajnarowicz  –  jeżeli  radni  mają  zapytania  do 
Przewodniczącego Sejmiku Woj. Dolnośląskiego to pan Jurcewicz chętnie na nie  odpowie. 

Radny Henryk Zimoch – studzienki burzowe w dzielnicy Drogosław są w dalszym ciągu tylko 
obietnicą. Co w tej sprawie zostało postanowione.

Pan Stanisław Jurcewicz – chciałbym, krótko przedstawić co jest w tej chwili istotą pracy sejmiku a 
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później odpowiem na pytanie radnego.  31 sierpnia będziemy podejmować dokumenty o bardzo 
istotnym znaczeniu dla województwa  co w konsekwencji będzie oznaczało bardzo istotne decyzje 
dla gmin i powiatów. Będą w drugim czytaniu podejmowane dwa dokumenty 1. „Zintegrowany 
Program Wojewódzki na lata 2007 – 2013” - jest tam rozpisane 13 działań.   W jaki sposób środki 
unijne zostaną podzielone, szczególny nacisk jest położony na małe i średnie firmy, innowacyjne 
technologie  ,  transport  i  komunikację.    2.   „Program Rozwoju  Infrastruktury  Transportowej  i 
Komunikacji w Województwie Dolnośląskim” . Odpowiadając na pytanie radnego informuję, że ta 
sprawa została zgłoszona do DZDW, problem wydaje się na pozór banalny.  Otóż w dokumentacji, 
którą otrzymałem od Burmistrza różni się od tego co jest ujęte w innych dokumentach. Należy 
dokonać odkrywek tych studzienek, ale na dzień dzisiejszy od strony finansowej  jest problem kto 
ma sfinansować wskazanie i odkrycie studzienek. Mam nadzieję, że to się uda w budżecie, który 
będzie konstruowany na następny rok budżetowy.  

przybył radny Zbigniew Radgowski

Radny Henryk Zimoch – na jednej  z  sesji  Rady Miejskiej  gościem był  dyrektor DZDW i gdy 
zadałem mu pytanie nt. studzienek burzowych to zrobił wielki oczy, że na ten temat nic nie wie. 
Problem był  zgłoszony prawie  rok  temu a  dzisiaj  się  dowiadujemy,  że  pieniądze  znajdą  się  w 
następnym budżecie. 

przybył radny Bogusław Frącek

Radny Krzysztof  Bolisęga  -   na  dzień  dzisiejszy  nie  widać  inwestycji,  które  były  zapisane  w 
programie „Odra 2000” . Od ostatniej powodzi mamy tylko program nie mamy działań na ciekach 
wodnych,  brak  jest  zbiornika  w  Pilcach  gdzie  były  bardzo  duże  inwestycje  związane  z 
wysiedlaniem osób. A odnośnie Nowej Rudy mamy mury oporowe, na których stoją budynki i 
jeszcze trochę to się te mury rozejdą.

Pan Stanisław Jurcewicz – na jednej z komisji zasygnalizowałem sprawę, kto zajmuje się ciekami 
wodnymi dlatego, że w sposób pośredni doprowadza to do uszkodzeń dróg.  Są w tym zakresie 
bardzo duże zaniedbania. Jeżeli chodzi o program „Odra 2000' to jest to program rządowy i na to 
pytanie może odpowie pan senator. 

przybył radny Mikołaj Puch

Pan Mieczysław Szyszka – jeśli chodzi o zbiornik w Pilcach to ta inwestycja będzie realizowana 
koszt to ok 800 mln zł. Inwestycja ta została trochę przerysowana miała kosztować 500tys. obecnie 
koszt jak widać jest wyższy. Rząd jak wróci z wakacji wyda w tej sprawie odpowiedni komunikat. 
Jeżeli chodzi o Nową Rudę to betonowanie rzek nic nie daje,  woda płynie wtedy jeszcze szybciej. 
Podtopienia zawsze były i będą  ale należy dać alternatywę ludziom tam zamieszkującym by nie 
bali się większego deszczu. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bajnarowicz  –  podziękowała  gościom  za  przyjęcie 
zaproszenia i przybycie na sesję.

Radny Michał Prokopczak – chciałbym wprowadzić do prządku obrad punkt. „zasoby mieszkań 
socjalnych  gminy”.  Od  kilku  miesięcy  zwracam  się  do  wydziału  oraz  do  ZGKiM  o 
wyremontowanie trzech mieszkań dla rodzin najbardziej potrzebujących a są to rodziny z wyrokiem 
sądowym o eksmisję. Jedni mówią, że ZGKiM dostał 300 tys. i ma te mieszkania wyremontować, 
były obietnice i nadal nic sie nie robi. Dlatego proszę o przyjęcie togo punktu do porządku obrad.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bajnarowicz - zaproponowała by w sprawach różnych 
podjąć dyskusję w tej sprawie gdyż jest to sprawa bardzo ważna. 

Radny Michał Prokopczak – ale można zapisać ten punkt „zasoby mieszkań socjalnych na terenie 
gminy”

Pani  Małgorzata Matusz – czy jest  przygotowany projekt uchwały w tym przedmiocie by rada 
mogła zająć się tym tematem? 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bajnarowicz – zaproponowała by jednak w sprawach 
różnych podjąć ten temat ponieważ radni nie mają dokumentów  nad, którymi mogliby dyskutować.

Radny  Michał  Prokopczak  –  ja  bardzo  żałuję,  że  przez  całą  kadencję  jako  członek  Komisji 
Mieszkaniowej takiego wniosku nie stawiałem i ten temat nie został poruszany.  Na dzień dzisiejszy 
zasoby  mieszkaniowe  są  w tragicznym stanie,   nie  zajmujemy się  remontami  mieszkań,  które 
zostały opuszczone przez rodziny, które zasiedliły budynek przy ul. Zaułek.  Dlatego ten problem 
musi być dzisiaj rozwiązany, należy Burmistrza zobligować by ten problem rozwiązać. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bajnarowicz -  w sprawach różnych postaramy się zebrać 
niezbędne materiały dla radnych by w końcu ruszyła polityka mieszkań komunalnych i socjalnych.

Radny  Henryk  Zimoch  –  bardzo  prosi  o  przybycie  na  sesję  osoby  kompetentnej  w  sprawach 
mieszkaniowych ze strony ZGKiM. 

Burmistrz Miasta - Tomasz Kiliński- zaproponował wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu 
uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  z  obiektów 
sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie w punkcie  „podjęcie uchwał” ppkt 'e' .

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bajnarowicz  –  poddała  pod  głosowanie  wniosek 
Burmistrza Miasta  o wprowadzenie do porządku obrad sesji w punkcie  „podjęcie uchwał” ppkt 'e' 
projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  z 
obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

Rada  Miejska  15  głosami  „za”  przy  2  „wstrzymującym się  od  głosowania”  wprowadziła  do 
porządku obrad sesji  ppkt. 'e' w pkt. „podjęcie uchwał” projekt uchwały zmieniający uchwałę w  
sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w  
Nowej Rudzie. ( 1 radny nie brał udziału w głosowaniu)

Porządek obrad sesji:
3.  Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 29  czerwca 2006r. do dnia 27 lipca 2006r. 
przerwa 10 min
4. Podjęcie uchwał:
a) zmieniająca uchwałę nr 389/XLVII/06 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 28 czerwca 2006r. 
   w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006. 
b) w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
    Wodnej we Wrocławiu 
c) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006 
d) w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 
e) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych 
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przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.
przerwa 10 min
5. Apel Rady Miejskiej dot. zmiany kategorii przejścia granicznego Tłumaczów – Otovice.   
6. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji. 
7. Interpelacje.
8. Zapytania radnych.
9. Sprawy różne.
10. Zakończenie obrad.

Ad.3.Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  prac  w  okresie 
międzysesyjnym od dnia 30 maja 2006r. do dnia 19 czerwca 2006r.  (sprawozdanie - zał. nr 2)

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  „rozdz.  III  w  zakresie  spraw  dot.  
infrastruktury społecznej” ppk.'a' -   czy chodzi tu o osobę skierowaną na koszt MOPS do Domu 
Pomocy Społecznej? jeżeli tak to proszę o podanie ile takich osób zostało skierowanych, gdzie 
gmina ponosi koszty. 

Pani Anna Frankowska – Kierownik MOPS – nie dot. to osoby, która została skierowana do Domu 
Pomocy Społecznej chodzi tu o osobę, która nie posiada ubezpieczenia społecznego i właściwie 
obowiązek opłaty kosztów leczenia spoczywa na gminie.  Gmina może odprowadzić składkę na 
ubezpieczenie  zdrowotne,  taki  okres  ubezpieczenia  wynosi  30  dni,  ale  można  je  wydłużyć 
odpowiedni o okres, w którym osoba wymaga ubezpieczenia. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz - „rozdz. III ppkt.'d' – czy budżety szkół 
posiadają  środki  finansowe  na  podwyżki  płac  dla  nauczycieli,  którzy  podwyższyli  swoje 
kwalifikacje. 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – nie wpłynęły na moje ręce żadne informacje, które mogły by 
świadczyć o tym, że będą problemy jeśli chodzi o zabezpieczenie  wynagrodzeń dla nauczycieli w 
jednostkach oświatowych. 

Radny Michał Prokopczak- „rozdz V w zakresie działania referatu wniosków pomocowych ppkt. 'b'-  
czy dzisiejsza uchwał dot. tego samego wniosku ?

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – ten wniosek został już wcześniej złożony i jest już decyzja 
zarządu.

Radny Jarosław Wióra - „rodz.IV w zakresie infrastruktury i inwestycji ppkt. 'c' – prosi o informacje 
na jakim etapie te wszystkie punkty są realizowane.

Pan Krzysztof Budzyna – jeżeli chodzi o postępowania przetargowe dla zadań:
1. przebudowa  kanalizacji  deszczowej  i  przebudowa  nawierzchni  ul.  Spacerowa,  ul.  

Radkowska. Etap III -  było złożenie ofert, w tej chwili komisja je ocenia i jeżeli zostanie 
podjęta  uchwała  o  przesunięciu  środków  budżetowych   to  będzie  możliwe  podpisanie 
umowy  oraz realizacja tego zadania do 15 listopada 2006r.

2. remont bieżący ul. Połoniny – została wybrana oferta i podpisana umowa  - termin realizacji 
zadania to 15 października 2006r.

3. remont bieżący drogi os. XXX-lecia – wpłynęła oferta, podpisano umowę – termin realizacji 
23 października 2006r.

4. budowa kanalizacji  deszczowej  na  os.  Wojska  Polskiego – oferta,  która  została  złożona 
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przekracza środki budżetowe  i jeżeli będzie podjęta uchwała jw. będzie możliwe podpisanie 
umowy- założony termin realizacji 30 października 2006r..

5. budowa parkingu przy ul. Kwiatkowskiego – została podpisana umowa – termin wykonania 
zadania 23 października 2006r.

6. bieżące utrzymania oznakowania pionowego i poziomego na droga lokalnych  miejskich – 
postępowania przetargowe wciąż trwa.

7. przebudowa  kanalizacji  deszczowej  oraz  remont  drogi  os.  Piastowskie  – postępowania 
przetargowe jest w trakcie.

8. utrzymanie letnie i zimowe dróg lokalnych miejskich – postępowanie przetargowe trwa.
9. odbudowa  drogi  zniszczonej  w  trakcie  powodzi  ul.  Kołowa  –  Etap  II  -  postępowanie 

przetargowe w trakcie.
10. prace termomodernizacyjne w budynkach użyteczności publicznej – modernizacja pokrycia 

dachowego MOK ul. Strzelecka 2a - postępowanie przetargowe w trakcie. 

Radny Henryk Zimoch – z wypowiedzi Burmistrza na spotkaniu, które odbyło się w rauszu wynika, 
że w konsorcjum które się zawiązało  może być zatrudnione kilkaset osób. Natomiast pani, która 
jest przedstawicielem tego konsorcjum mówiła, że może znaleźć zatrudnienie  ok. 20 osób. Bardzo 
prosi o ustosunkowanie się do tych informacji. 

Burmistrza Miasta  - miejsca pracy wiążą się głównie z NPP   a nie z realizacjż budowy kanalizacji 
i wodociągów. A jeżeli chodzi o ten projekt to wykonawcy zatrudnią co najmniej 20 osób.   

Radny Henryk Zimoch – w publikacjach prasowych odnośnie firmy „Orion” burmistrz wypowiadał 
się że docelowo zostanie zatrudnionych 100 lub ponad 100 osób z terenu miasta Nowa Ruda. A 
nadzień dzisiejszy z tego co się orientuje to pracuje tam ok. 20 osób.

Burmistrz Miasta – nie pamiętam terminów zawartych w zezwoleniu na działalność w SSE jakie 
uzyskała  firma  „Orion”  mówiące  o  terminie  i  ilości  osób  zatrudnionych.  Firma  obecnie 
rozbudowuje swój zakład.   

Pan Mieczysław Szyszka – w miesiącu marcu wystąpiliśmy do Invest – Parku, aby przedstawił nam 
sytuację o podstrefie noworudzkiej. W firmie „Orion” zatrudnionych jest 28 osób  a pozwolenie 
opiewało na dużo większa liczbę osób, i  nie jest realizowane. Z 12 umów, które zostały podpisane 
w latach 1999 – 2004 jest realizowana tylko jedna a co najważniejsze nie ma w tej chwili ani chęci 
ani woli by te miejsca pracy powstawały. Przez 6 lat zatrudniono 28 osób, tereny uzbrojone,poszło 
na to ponad 6 mln. zł. W tej chwili strefa dysponuje kw. 4.680,-zł na uzbrojenia. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  – Bożena Bejnarowicz -  „rozdz.  I  w zakresie  gospodarowania  
mieniem komunalnym i ochrony środowiska  – rokowania na nieruchomość ul. Stara Droga 23a 
oraz rozdz. II w zakresie spraw związanych z realizacją budżetu miasta” - czego dot. dokonanie 
wydatków odnośnie OSP.

Pani Marzena Wolińska – ul. Stara Droga 23a jest to budynek, który kiedyś przedsiębiorca w trybie 
umowy dzierżawił  i  obecnie  zdecydowaliśmy się  na  jego  sprzedaż.  Po  dwóch  przetargach  nie 
znaleźliśmy chętnego na kupno tej nieruchomości, dlatego zostały ogłoszone rokowania, została 
złożona jedna oferta, która jest obecnie rozpatrywana. 

Pan Jan Szeląg – to była zmiana wynikające ze zmiany paragrafu dot. planu OSP.

Radny Zbigniew Radgowski -  „rozdz. II  zakresie spraw związanych z realizacją budżetu miasta  
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ppkt.'f' – proszę o wyjaśnienie.

posiedzenie opuścili: radna Irena Caryk i radny Henryk Zimoch

Pan Jan Szeląg – skorygowanie błędu nie oznacza, że plan został gdziekolwiek przekroczony. 

Rada Miejska  12 głosami „za” przy 4 „wstrzymujących sie od głosowania” : 
przyjęła  Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  prac  w  okresie 
międzysesyjnym od dnia 29 czerwca 2006r. do dnia 27 lipca 2006r. 

przerwa
po przerwie

Ad. 4. Podjęcie uchwał:

a) zmieniająca uchwałę nr 389/XLVII /06 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 28 czerwca 
2006r. w  sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006. 

posiedzenie opuścił: radny Bogusław Frącek

powracają na posiedzenie : radna Irena Caryk i radny Henryk Zimoch

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – poinformowała, że Komisja Gospodarcza 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały oraz zapytała radnych czy mają uwagi lub zapytania do 
projektu uchwały  zmieniającej uchwałę nr 389/XLVII/06 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 
28 czerwca 2006r w   sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006.  , wobec braku 
głosów poddała go pod głosowanie.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za”, przy  2 „wstrzymujących się od głosowania” 
podjęła:

   
Uchwałę nr 394/XLVIII/06

zmieniającą uchwałę nr 389/XLVII/06 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 28 czerwca 2006r.  
w  sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006. 
    
na posiedzenie powraca radny Bogusław Frącek

b)  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i 
Gospodarki Wodnej we Wrocławiu 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – poinformowała, że Komisja Gospodarcza 
nie zajęła stanowiska nt. projektu uchwały.

Radny Mikołaj Puch – zgodnie z otrzymanymi wyliczeniami Gimnazjum nr 1 zużyło gazu na kw. 
85tys. a Gimnazjum nr 2 -  70tys. natomiast wykonanie za I półrocze 2006r. wynosi Gim. nr 1 – 
68tys.  Gim. nr 2 – 61tys. czy z tego można zakładać, że będzie to dwukrotnie wyższa kwota?

Burmistrz Miasta -  trudno powiedzieć jakie będzie wykonanie do końca roku ponieważ większe 
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wykonanie w I półroczu wynika z bardzo długiej i ciężkiej zimy. 

Radny Piotr  Wróbel  –  nie  otrzymałem odpowiedzi,  które  zadawałem na Komisji  Gospodarczej 
gdzie głównie chodziło mi o to o ile wzrosną koszty zużycia energii jeżeli zdecydujemy się na 
kotłownię  gazową.  Czy  w  tej  chwili  posiadamy  mini  audyt  energetyczny,  który  pozwoli  nam 
oszacować o ile większy poniesiemy koszty gdy zdecydujemy się na zmianę systemu ogrzewania.

Burmistrz Miasta -   jeżeli taki audyt miałby powstać to należałoby go zlecić specjalistom. Jeżeli 
chodzi  o  kotłownię  gazową to  była  ona  planowana  w  latach  przyszłych,  jednak  proponujemy 
wykonanie jej w tym roku ze względu na awarię, która nastąpiła.  Jeżeli rada nie wyrazi zgody na 
takie rozwiązanie to zmuszeni będziemy do wymiany kotła.  

Radny Mikołaj  Puch –  już  dawno o  tym mówiłem,  że  gdy podejmujemy uchwały  to  musimy 
wiedzieć dokładnie jakie kwoty będą później obciążały budżet miasta. 

Radny  Bogusław  Frącek  –  możemy  wykorzystać  miały  węglowe  dostosowując  kotłownie  do 
standardów gdzie  można  wykorzystać  środki  z  WFOŚiGW i  koszty  spadną  radykalnie.  Takie 
rozwiązanie zastosowano w szkole podstawowej w Drogosławiu w starym budynku  gdzie koszty 
znacznie się obniżyły. 

Pan Mieczysław Szyszka – obecnie najdroższym źródłem energii opałowej jeżeli chodzi o koszty 
jest  olej  a  na  drugim miejscu  klasuje  się  gaz.  Zdecydowanie  najtaniej  wypada  węgiel  i  jego 
pochodne. Należy stwierdzić, że w najbliższych latach gaz będzie najdroższym źródłem energii. 

Radny Piotr  Wróbel  -–  jaki  byłby   koszt  naprawy tego jednego czy  dwóch  kotłów oraz  czas 
naprawy?

Pan Kazimierz Fester – kocioł jest przepalony i nikt się nie podejmie jego naprawy. Koszt kotła to 
ok 30tys.zł.

Radny Krzysztof Bolisęga – inne obiekty w zasobach miasta też wymagają inwestycji, może lepiej 
złożyć taki kompleksowy wniosek gdzie jest możliwe finansowanie ze środków UE. Z wypowiedzi 
radnego Frącka wynika, że kotły na paliwo stałe tez są kotłami ekologicznymi  i  mogłyby być 
alternatywą, a koszty mogłyby się obniżyć.   

Radny Piotr Wróbel – jestem przekonany, że koszty naprawy kotłów zwrócą się w ciągu jednego 
roku gdy pozostaniemy przy tradycyjnym systemie grzewczym. A dzięki temu, że mamy te kotły to 
6 osób ma pracę.

Radny Zbigniew Grochowski -  źle się stało, że nie dokonano żadnej symulacji kosztów. Dla mnie 
argument,  że  kilku  palaczy  ma  pracę  nie  przemawia.  Zanieczyszczenie  i  w  bliskość  Góry 
Wszystkich Świętych  gdzie ma się rozwijać turystyka  a obok kotłownia nieekologiczna to nie 
idzie w parze.  Ale na sesji nie powinno być dyskusji takiej jaką my tu prowadzimy, to powinno się 
odbywać na komisjach .

Radny Piotr Wróbel – zasadne byłoby porównanie kosztów z okresów gdzie było jeszcze opalanie 
tradycyjne i zderzenie gdy mamy opalanie gazowe. Brakuje tu pewnych danych i kalkulacji.

Radny  Michał  Prokopczak  –  czy  rząd  nie  ma  propozycji  by  zakłady  budżetowe  oraz  osoby 
prywatne zwolnione były  z takich opłat. Można dać przykład os. Waryńskiego doprowadzono gaz a 
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dziś jednak każdy opala tradycyjnie z powodu wysokich kosztów. 

Pan Mieczysław Szyszka – jeżeli  chodzi  o indywidualnych odbiorców to przygotowywany jest 
projekt dopłat. Jeżeli chodzi o np. szkoły to tam pomocy nie będzie. 

Radny  Bogusław  Frącek  –  zaproponował,  aby  tym  tematem  ponownie  zajęła  się  komisja  by 
przygotować dokładne analizy bo podejmujemy decyzję bardzo istotną.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – przypomina, że rok szkolny rozpoczyna 
się 1 września a największa szkoła w mieście może pozostać bez ogrzewania. Jeżeli jest taka wola 
rady to Komisja Gospodarcza zostanie zwołana w trybie pilnym i ponownie zwoła sesję.

Radny Zbigniew Grochowski – należy zauważyć, że czas nas nagli w październiku będzie trzeba 
szkołę ogrzewać a kiedy zwrócimy się o pożyczkę do WFOŚiGW.

Radny Krzysztof Bolisęga – chciałbym zaproponować zmiany do tego projektu uchwały w § 1 pkt. 
1”opalanie  paliwem  stałym”należy  wykreślić  i  pozostawić  „opalanie  gazem”  i  wtedy  mamy 
możliwość o ubieganie się o środki na ekologiczną kotłownię miałową. 

Pan Krzysztof Budzyna – jeżeli chodzi o warunki techniczne to w MZS nr 1 nie ma możliwości 
opalania  gazem   z  uwagi  na  fakt,  że  zakład  gazowniczy  nie  przewiduje  rozbudowy  sieci 
gazowniczej w tym rejonie.  Dlatego zapadła decyzja o modernizację kotłowni w MZS nr 1 na 
kotłownię opalaną miałem. Jeżeli  chodzi o SP nr 7 to zgodnie z zapisami o termomodernizacji 
obiektów  edukacyjnych  jest  przygotowana  dokumentacja  dla  tej  szkoły  na  zmianę  systemu 
grzewczego. W przypadku jakiejkolwiek zmiany wymaga to zmiany dokumentacji. Udało nam się 
zmienić ogrzewanie na gazowe w Gimnazjum nr 2 i z wyliczeń i relacji dyrektora wynika, że szkoła 
wyszła na plus.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – ja to wszystko rozumiem, tylko mamy 9 
sierpnia i dopiero dowiadujemy się, że w jednej z największych szkół należy wymienić kotły. Był 
odpowiedni czas by przygotować odpowiednie dokumenty by zaspokoić ciekawość radnych w tym 
temacie. Zapytała radnego Bolisege czy podtrzymuje swój wniosek o zmianę zapisu § 1.

Radny Krzysztof Bolisęga – ja tylko wskazałem możliwość by pracować nadal nad ta uchwałą, ale 
przy tych wszystkich wypowiedziach sam nie wiem co będzie najbardziej korzystne. Może naprawa 
kotłów i przygotowanie  kompleksowej informacji  o wymianie kotłowni na ekologiczny opał.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – jaki w takim razie będzie koszt naprawy 
kotłów? 

Pan Krzysztof  Budzyna –  koszt  zakupu nowego kotła  to  ok.  30tys.  plus  koszty  robocizny  tj. 
modernizacja  sieci  gdyż nie  da się podłączyć nowego kotła do starej  instalacji,  dochodzi  koszt 
umożliwienia wprowadzenia nowego kotła do kotłowni a co za tym idzie rozbiórka i odbudowa 
ścian. Szacowany koszt to ok. 50-60 tys.zł. Nie daje to jednak gwarancji, że pozostałe trzy kotły 
będą funkcjonowały przez najbliższe lata.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej  – Bożena Bejnarowicz – brałam udział  w posiedzeniu Komisji 
Gospodarczej i tam padały inne kwoty.

Radny Mikołaj Puch – ta ogromna wątpliwość i ten  cały problem wynika  właśnie z takiej pracy 
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urzędu i Pana Burmistrza. Na komisji padały informacje, które nie pokrywały się z tym co dziś 
mówi pan naczelnik, a podejrzewam, że za dwa dni pan naczelnik poda jeszcze coś innego i powoła 
się na to, że był nie przygotowany albo czegoś tam nie wiedział. Stawiajmy sprawę jasno większość 
uchwał  jest  po prostu nie  przygotowana.  A decyzje,  które  pociągną  duże  wydatki  w przeciągu 
kolejnych lat mamy podejmować o tak sobie. Ile będzie trwało zainstalowanie nowego systemu 
grzewczego. Nam radnym naprawdę nie zależy by utrudniać komuś życie,  ale zależy nam, aby było 
coś  robione  zgodnie  z  logiką.  Stawiam  wniosek,  aby  nad  tym  projektem  uchwały  w  dniu 
dzisiejszym  nie głosować, zobowiązać Komisję Gospodarczą, aby w przeciągu tygodnia a może 
nawet dwóch odbyło się spotkanie z naczelnikiem, opracować konkretne dane by rada mogła wydać 
decyzje. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  kiedy  dyrektor  SP nr  7  wystąpił  z 
pismem, że zaistniała potrzeba naprawy kotłów.

Burmistrz Miasta – nie odpowiem dokładnie co do daty kiedy taka informacja  pisemnie wpłynęła 
ale   pod koniec czerwca pani dyrektor nadmieniła, że taki problem się pojawi ale nie wiedzieliśmy 
wtedy czy ten stary kocioł da się naprawić. To nie jest tak, że nie jest nic przygotowane bo obecna 
sytuacja jest sytuacją awaryjną, jest dokumentacja techniczna, pozwolenie na budowę są projekty 
związane z termomodernizacją obiektów edukacyjnych odnośnie kotłowni gazowej. Jeżeli miałoby 
to być inne rozwiązanie  to wymaga też opracowania, na które prawdopodobnie na dzień dzisiejszy 
nie ma czasu. Jest jeszcze jedno rozwiązanie wymiana zużytego kotła na nowy, tylko pytanie czy 
jest  to  w  tym  momencie  uzasadnione  gdyż  pozostają  inne  star  kotły  i  wcześniej  czy  później 
modernizacja tej kotłowni musi nastąpić.  Nie jesteśmy w stanie przygotować do okresu zimowego 
innego alternatywnego rozwiązania niż to które zostało przygotowane jeżeli chodzi o kotłownię 
gazową.

Pan Krzysztof Budzyna – kotłownia w SP nr 7 liczy sobie 20 lat użytkowania.  210tys.zawarte w 
uchwale wynika z kosztorysu inwestorskiego i wszystkie prace są tam uwzględnione.  Projekt na 
nową kotłownię zabezpiecza całkowicie potrzeby grzewcze SP nr 7 czyli wymieniamy wszystkie 4 
kotły  na  nowoczesną  kotłownię  gazową   wraz  z  pozostałymi  robotami  instalacyjnymi  i 
budowlanymi. Ale nie potrafię powiedzieć jaka będzie oferta wykonawcy, koszty są  z kosztorysu 
inwestorskiego. 

Radny  Mikołaj  Puch  –  czy  pan  panie  naczelniku  podjąłby  decyzje,  o  tym  że  ma  nastąpić 
modernizacja  kotłowni  na  podstawie  projektu  uchwały  i  wyliczenia  przedstawionego  przez 
skarbnika. Jeżeli nie to niech pan tego nie wymaga od radnych. Nikt nam tutaj nie zagwarantuje, że 
przedstawiona kwota jest kwotą ostateczną.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  czy  możemy mieć  zapewnienie  jako 
gmina, że Wojewódzki Fundusz udzieli nam pożyczki na kwotę 105tys.zł .

Burmistrz Miasta – takie zapewnienie nie jest możliwe bo najpierw trzeba złożyć wniosek, który 
będzie analizowany przez WFOŚiGW  ale taka możliwość istnieje  i fundusz dofinansowuje tego 
typu zadania. 
 
Radny Bogusław Frącek – w naszym mieście nie mamy strategi energetycznej i tak na prawdę nie 
wiemy w jakim kierunku iść, znamy prognozy ale tak na prawdę nie chcemy usiąść  i policzyć jakie 
będzie to generowało skutki na następne lata. Argument, że mamy projekt mnie nie przekonuje ja 
też jestem za ekologią i jeżeli te nowe technologie pozwalają się mieścić w normach europejskich 
to jestem za tym, aby w to wchodzić.  Jednak bardzo interesują mnie koszty utrzymania takich 
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kotłowni. 

Burmistrz Miasta –  zgadzam się z wypowiedziom radnego ale w sytuacji jakiej znalazła się SP nr 7 
należy podjąć decyzję  i  dlatego zaproponowałem rozwiązanie z  kotłownią gazową.  Jeżeli  takie 
rozwiązanie nie zostanie przyjęte to i tak musimy dokonać wymiany zużytego kotła. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – poddała pod głosowanie wniosek radnego 
Mikołaja Pucha by z porządku obrad sesji zdjęć projekt uchwały  w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu.

Rada  Miejska  10  głosami  „za”  przy  2  głosach  „przeciw”  i  5  „wstrzymujących  się  od 
głosowania” zdjęła z porządku obrad sesji projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu 

Burmistrz Miasta – poprosił o  10 min. przerwy by skarbnik mógł przedstawić propozycję  zmiany 
w budżecie miasta na rok 2006 dot. wymiany kotła w SP nr 7.

przerwa
po przerwie

c)  w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – poinformowała radnych że mają przed 
sobą nowy projekt uchwały z wprowadzonymi zmianami przez skarbnika miasta. 

Radny Arkadiusz Michalski – pytanie odnośnie 26tys.zł za dzierżawę studzienek komunikacyjnych 
od TP S.A. czy wcześniej nie było uzgodnień z telekomunikacją  a jeżeli były to na jaką kwotę  i ile 
wynosi roczny koszt dzierżawy studzienek.

Pan Jan Szeląg – miesięczny koszt dzierżawy to 862zł. Kwota 26tys. to zapłata za dotychczasowe 
użytkowanie do końca bieżącego roku. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  zapytała  radnych  czy  mają  uwagi  lub  zapytania  do  projektu 
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006. Wobec braku głosów 
poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 14 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 3 
„wstrzymujących się od głosowania” podjęła:

Uchwałę nr 395/XLVIII/06

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006 

d) w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 
 
Radny  Dariusz  Kupczyk  -  „  w  materiałach,  które  otrzymaliśmy na  sesję  a  związanych  z  tym 
projektem  uchwały  mamy  doczynienia  z  dwiema  opiniami  co  do  funkcjonowania  radnego 
Grochowskiego,  mamy dwie   sprzeczne  opinie.  W związku  z  powyższym w oparciu  o  opinię 
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Wojewody  Dolnośląskiego  z  dnia   15  września  2003r.  stoję  na  stanowisku,  że  słuszna  była 
poprzednia opinia Wojewody i nie podzielam obecnego stanowiska przedstawionego w wezwaniu 
do  podjęcia  uchwały  z  dnia  19  lipca  2006r.   o  wygaśnięciu  mandatu  radnego  Zbigniewa 
Grochowskiego. Wnoszę wobec tego o zdjęcie tego projektu uchwały z porządku obrad dzisiejszej 
sesji”.

Radny Zbigniew Radgowski – nie możemy tego zrobić skoro jest wezwanie od Wojewody.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – poprosiła o opinię radcy prawnego.

Pani Małgorzata Matusz – radca prawny – podzielam obecne stanowisko Wojewody i dlatego został 
przedstawiony projekt uchwały. Wojewoda może zmienić swoją poprzednią opinię gdyż zmienił się 
stan prawny i  ukazało się orzeczenie sądu. Odrębną sprawą jest  zdjęcie z porządku obrad sesji 
projektu uchwały gdyż każdy radny ma prawo wystąpić z takim wnioskiem  ale to już  jest inna 
procedura.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz –  „ rozumiem, że ze względów formalno-
prawnych wniosek może być głosowany a rada może w każdej  chwili  zdjąć z porządku obrad 
projekt uchwały. Natomiast swoje  poczynania będzie robił Wojewoda”.  

„Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie wniosek radnego 
Dariusz  Kupczyka  o  zdjęcie  z  porządku  obrad  dzisiejszej  sesji  projektu  uchwały  w  sprawie 
stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego.

Rada Miejska 11 głosami „za” przy  5 „wstrzymujących się od głosowania”zdjęła z porządku 
obrad sesji projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego ( 2 radnych 
nie brało udziału w głosowaniu)

  
e) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów 
sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –   poinformowała,  że  Komisja  Spraw 
Społecznych,  która  odbyła  się  w  przerwie  obrad  sesji  wydała  pozytywną  opinię  nt.  projektu 
uchwały   po  wprowadzeniu  zmiany  w  zapisie  zapisu  w  § 1  pkt.5  „[....]  dla  uczniów  szkół 
podstawowych [....]”  bez ograniczania co do klas.

Radny Zbigniew Radgowski – czy my sami sobie będziemy refundować te środki?

Pani Marzena Wolińska – nie zapominajmy, że jest to dochód miasta a nie spółki a sami sobie 
refundować przecież nie możemy.

Burmistrz Miasta – propozycja uchwały wyszła od zarządy czyli spółki CTS.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – czy będą przeprowadzone rozmowy z 
dyrektorami szkół  w związku z informacją, że dzieci będą miały bezpłatne zajęcia na basenie.

Burmistrz  Miasta  –  jeżeli  taka  uchwała  zostanie  podjęta  to  zostanie  zorganizowane  spotkanie 
informacyjne i organizacyjne.
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Radny Bogusław Frącek – gdy nie będzie kosztów transportu,  które pokrywać mają dzieci to na 
pewno zwiększy się liczba chętnych by korzystać z basenu.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz –  poddała pod głosowanie wniosek 
Komisji Spraw Społecznych.

Rada Miejska 18 głosami „za” przyjęła wniosek Komisji Spraw Społecznych.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  zapytała  radnych  czy  mają  uwagi  lub  zapytania  do  projektu 
uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  z  obiektów 
sportowych przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie. Wobec braku dalszych głosów poddała pod 
głosowanie projekt uchwały.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za” podjęła:

Uchwałę nr 396/XLVIII/06

zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych 
przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie.

przerwa 
po przerwie

posiedzenie opuściła radna Elżbieta Fecko

Ad.5. Apel Rady Miejskiej dot. zmiany kategorii przejścia granicznego Tłumaczów – Otovice. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  poinformowała  radnych,  że 
Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Radków zwrócił się o przygotowane  apelu wspierającego 
ich  działania  dot.  uruchomienia  przejścia  granicznego  w  Tłumaczów  –  Otovice  również   dla 
przewozów towarowych.

Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała radnych czy mają uwagi lub zapytania do projektu apelu.

Rada Miejska 17 głosami „za” przyjęła Apel Rady Miejskiej dot. zmiany kategorii przejścia 
granicznego Tłumaczów – Otovice.   

Ad.6. Odpowiedzi na interpelacje.

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzedniej sesji 
Rady Miejskiej.

Ad.7. Interpelacje radnych.

radni nie złożyli interpelacji
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Ad.8. Zapytania radnych.

Radny Jarosław Wióra – 1)kratki ściekowe - były oczyszczane same wpusty a nie były czyszczane 
przepusty – czy prace te będą kontynuowane chodzi o ul. Woj Polskiego od targowiska w górę;

2) obwodnica ul.  Woj. Polskiego u zbiegu  ul.  Sztygarskie  ciepłownictwo prowadziło tam 
prace, wycięto asfalt a nie wykonano nowej nawierzchni;

3)  chodnik przy targowisku w Słupcu brakuje kilka płyt, które należy uzupełnić;
4) w dniu 8 sierpnia 2006r. nie działało oświetlenie uliczne od ul. Woj. Polskiego bo budynku 

basenu;
5) ul. Traugutta a ul. Akacjowa - prosi, aby przed zimą a  szczególnie przed dniem Wszystkich 

Św.  wysypać grysem ten odcinek chodnika;
6) stan  realizacji  podpisania  umowy  pomiędzy  Miastem  Nowa  Ruda  a  DZDW  odnośnie 

utrzymania dróg i chodników;
7)  czy są oferty zakupu Ośrodka Fregata w Ściborzu;
8) zgłaszałem  poprzez  KPPiK  zmiany  odnośnie  oznakowania  w  dzielnicy  Słupiec  czy 

zaproponowane zmiany są rozważane i czy będą realizowane;
9) zniszczona wiata przystankowa przy ul. Kłodzkiej;

Radny Henryk Zimoch – 1) w Drogosławiu za posesją panów Szostaków usytuowane są silosy, w 
których przechowywana jest mączka. Mieszkańcy tych okolic skarżą się na straszne zapylenie przy 
jej  przeładunku.  Prosi  o  zainteresowanie  się  ta  sprawą wydziału  odpowiedzialnego za  ochronę 
środowiska.
2) ul. Polna miała być zrobiona ze środków, które zostaną wygospodarowane z remontów dróg. Czy 
już wiadomo, że taki remont nastąpi? 
3) segregacja odpadów. Mieszkańcy dzielnicy Drogosław proszą o zwiększenie ilości pojemników 
do segregacji. Czy w dalszym ciągu jest prowadzona akcja edukacyjna dot. segregacji odpadów?   

Radny Bogusław Frącek – 1) czy istnieje możliwość przeprowadzenia odwodnienia na ul. Stara 
Droga  pomiędzy  nr 39 – 50.
2)  prosi  o  podanie  strat  odnośnie  ubytków  w  oznakowaniu   drogowym,  oraz  podanie  osoby 
odpowiedzialnej za bieżące uzupełnianie braków. 

Radny Piotr  Wróbel  -  1)  pytanie odnośnie budowy oświetlenia przy ul.  Węglowa Wola,  kiedy 
przystąpi się do realizacji tego zadania;

2) czy istnieje możliwość odwodnienia posesji przy ul. Zagórze jest to posesja p. Smagi, która 
podczas opadów jest notorycznie zalewana;

3) kiedy zostanie podjęta próba renegocjacji umowy z Telekomunikacja Polską S.A. odnośnie 
dzierżawy studzienek, którymi prowadzone są kable monitoringu wizyjnego. Kiedy zostanie 
wystosowane zapytanie  do  oferentów odnośnie  kosztów i  obsługi  instalacji  monitoringu 
wizyjnego bezprzewodowego.  

Radny  Michał  Prokopczak  –  1)  „na  komisji  Gminnego  Funduszu  Ochrony  Środowiska 
przeznaczyliśmy kw. 200.000,-zł  na remont ul. Kołowej. Środki wydatkowane to 65.000,-zł z tego 
50.000,-zł  środki miejskie a 15.000,-zł środki popowodziowe z czego wykonano pewien odcinek 
drogi. Co stało się z pozostałą kwotą?

2) został stworzony harmonogram robót cząstkowych na teren miasta Nowa Ruda. Z zapytań 
do  wydziału  wynika,  że  do  6  czerwca remonty  są  realizowane  na  terenie  miasta,  po  6 
czerwca  prace  miały  być  przeniesione  na  obrzeża  by  do  końca  roku  te  roboty  zostały 
zakończone. Dlatego skoro jest harmonogram to należy się go trzymać.

3) została przeprowadzona wizja lokalna w firmie panów Matyszczyk  - prosi o informację jak 
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toczy sie ta  sprawa.

Radny Marcin Gruszka  - 1) ile osób jest na dzień dzisiejszy zatrudnionych w Urzędzie Miejskim, 
ile osób zostało przyjętych w 2006r. Czy istnieje zamiar kolejnych zatrudnień.
2) w Starostwie Powiatowym w Kłodzku funkcjonuje system ochrony przeciwpowodziowej, który 
jest  widoczny  na  stronie  internetowej.  Czy  istnieje  możliwość  wystosowania  zapytania  do 
Starostwa  Powiatowego  lub  do  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki 
Wodnej, który współfinansował ten system o możliwość sfinansowania montażu takiego systemy 
ochrony przeciwpowodziowej.  A także podanie informacji  jaki byłby to  przybliżony koszt  dla 
naszego miasta. 
3)  w  rejonie  ul.  Górniczej  przy  bloku  nr  15  (  dojazd  do  dawnego  stadionu  sportowego)  stoi 
nieużytkowany kiosk, prosi o ustalenie właściciela  oraz wyegzekwowania  usunięcia tego mało 
estetycznego obiektu.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – jak realizowany jest wyrok sądu odnośnie 
przejęcia  przez miasto nieruchomości, którą zajmuje wyższa szkoła? Pytanie odnośnie zasiedlenia 
V pietra  w budynku przy ul.  Zaułek  7.  Czy gmina  będzie  musiała  ponieść  koszty  związane z 
wykonaniem różnego rodzaju prac (brak  szczegółowych informacji co do zakresu prac) oraz kiedy 
zostanie zasiedlone V piętro?

Radny Mikołaj Puch - „ dlaczego w I półroczu 2006r. wykorzystano z planu wydatków  z rozdz. 
60016 „drogi publiczne i gminne” § 4270  „zakup usług remontowych” jedynie kw. 82.709,-zł, 
jakie są dalsze plany wykorzystania pozostałej kwoty do końca roku”.

Radny  Bogusław  Frącek  -   jaka  jest  możliwość  wskazania  i  składowania  piasku  w  strefach 
największego zagrożenia powodziowego.

Radna Irena Caryk – ile w Nowej Rudzie jest rodzin bądź samotnych osób, którym przysługuje 
mieszkanie socjalne  a zajmują mieszania zasobów komunalnych. 

posiedzenie opuszcza radny Alfred Balawajder

Ad.9. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – przypomina o obowiązku złożenia 
oświadczeń majątkowych, w których powinny zostać zawarte dochody od stycznia do lipca br.

Radny Zbigniew Radgowski – nie są  jasno określone informacje jakie dochody należy podać w 
oświadczeniu majątkowym.

Pani  Małgorzata  Matusz  –  istotnie  przepis  jest  bardzo  niejasny  ale  ustawodawca  wyraźnie 
zobowiązał,  że  na  dwa  miesiące  przed  upływem  kadencji   należy  takie  oświadczenia  złożyć. 
Zgodnie z przewidywaniami wybory będę przeprowadzone 13 listopada więc do 12 września należy 
złożyć oświadczenia majątkowe. Dochody muszą zostać obliczone od stycznia do 31 sierpnia br.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – na początku obrad sesji radny Michał 
Prokopczak wystąpił z wnioskiem by ZGKiM i Urząd Miasta przygotował  niezbędne informacje 
jaka jest polityka mieszkaniowa lokali socjalnych a głównie chodzi o zasoby, remonty  oraz sposób 
przydziału ww. lokali.
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Radny Michał Prokopczak – domagam się od 4 miesięcy wyremontowania 4 lokali i nie jestem w 
stanie tego wymóc. Dlatego postanowiłem złożyć wniosek aby Urząd Miasta zobligował ZGKiM 
do przeprowadzenia remontu mieszkań, z których rodziny zostały przeniesione do budynku przy ul. 
Zaułek 7. Są to rodziny bądź samotne osoby, które maja wyrok o eksmisje i należy im przydzielić 
mieszkania  socjalne  dlatego  też  należy  opuszczone  lokale  wyremontować.   Nie  rozmawiałem 
jeszcze z członkami komisji ale jeżeli ta sprawa ma tak wyglądać to oświadczam, że  28 sierpnia 
2006r. odbędzie się Komisja Mieszkaniowa i ja Panie Burmistrzu zrezygnuję. Członkowie komisji 
mogą potwierdzić ile obelg  zbieramy od osób ubiegających się o mieszkania. Mam jeszcze jedną 
sprawę ostatnio mieszkańcy centrum Nowej Rudy zwracali sią do ZGKiM o remont  dachu  w 
zarobach wspólnoty mieszkaniowej  czy w zarządzie zakładu, wysyłają pismo a odpowiedź jest 
odmowna z uwagi na brak środków. Zwrócili się więc mieszkańcy o materiały by we własnym 
zakresie dokonać remontu i tu też odpowiedź odmowna z tych samych powodów. Nie wiem czy jest 
to prawidłowe działanie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz –  pytań jest tak wiele i uważam, że na 
posiedzeniu kolejnej sesji poświęcimy na ten temat jeden punkt.

Burmistrz  Miasta  –  trudno jest  mi odpowiedzieć  na pytanie  dot.  remontów gdy jest  nieobecny 
dyrektor ZGKiM.

Radny Henryk Zimoch – jeżeli dyrektor Zdunek mówi, że na 40  zwolnionych mieszkań (gdzie 
mieszkańcy zasiedlili budynek przy ul. Zaułek) wyremontuje kwartalnie jedno to zakrawa na kpinę. 
Kolejna rzecz dzielnica Drogosław została pozbawiona w pewnym czasie kierownika RM-u osoba, 
która sprawuje tą funkcję to p. G. Bednarek, której zgodnie z informacjami mieszkańców nigdy nie 
można zastać. W związku z tym wnioskuję o rozważenie możliwości zatrudnienia Kierownika dla 
Rejonu Obsługi Mieszkańców Drogosław.

Pan Bogusław Koleśnik – 1) na przełomie miesiąca marca – kwietnia, złożyłem takie zapytanie ile 
pieniędzy zostało przeznaczonych na sprzątanie dróg i ulic wojewódzkich. Do dnia dzisiejszego nie 
otrzymałem odpowiedzi. 2) 6 stycznia 2006r. wpłynęła do Urzędu skarga na Burmistrza miasta do 
dnia dzisiejszego nie mam na nią odpowiedzi. 3) przez styczeń, luty, marzec  twierdził pan, że 
przystąpienie  do  sporządzania  miejscowego  planu   zagospodarowania  przestrzennego  dla  ul. 
Słupieckiej  bardzo  ułatwi  pracę  a  wręcz,  że  jest  się  pan  w stanie  wyrobić  do  sierpnia.  Mamy 
miesiąc sierpień i nadal ten plam nie jest sporządzony. można więc zapytać tak czy blokowanie 
wydania decyzji o warunkach zabudowy to był pana kaprys czy miał pan tez jakieś uzasadnione 
podstawy  bo w mojej ocenie to było ta pana celowe działanie. 4) Bardzo bym nie chciał aby mnie 
pan na siłę  uszczęśliwiał   i  firmę PHU „Kol-Benz”-  dz.  37/6 drogami gminnymi.  Na terenach 
należących  do  gminy  gdzie  utworzone  są  strefy  ekonomiczne  nie  planuje  się  żadnych  dróg 
dojazdowych. Na spotkaniu z urzędnikiem w urzędzie, urzędnik odpowiada, że gmina ma prawo 
planować  sobie  nawet  na  terenach  prywatnych  gdzie  chce  drogi  a   właściciel  ma  „g.....”  za 
przeproszeniem do gadania. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – jaki urzędnik tak panu powiedział?

Pan  Bogusław  Koleśnik  –  pan  Herter  powiedział  to  w  obecności  świadków  i  powtarzał  to 
dwukrotnie.  Prosi  o  podstawy  prawne  czy  gmina  ma  prawo  bez  uzgodnień  z  właścicielami 
planować i budować na terenach prywatnych. Pytanie do pani burmistrz, która powiedziała, że pani 
oczkiem w głowie będzie budowa chodnika z os. Waryńskiego do przejazdu kolejowego.  Jednak na 
dzień dzisiejszy w projekcie planu zagospodarowania przestrzennego tego chodnika nie ma. Jak by 
się wymusiło na inwestorze budowę chodnika to fajnie ale jak ma się coś samemu zrobić to już nie.
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Pan  Krzysztof  Jasiński  –  czy  działa  system  ostrzegania  mieszkańców   „SOS”,  który  został 
stworzony przez dwóch radnych Frącka i Kisiela. Czy kiedykolwiek ktoś podał informacje, że ten 
system  działa  bądź  nie?   Ile  środków  wydano  na  jego  funkcjonowanie,  czy  mieszkańcy  są 
powiadamiani o zagrożeniach? Odnośnie monitoringu ma nadzieję, że zostanie ogłoszony przetarg 
na tańszy monitoring miasta. 

Burmistrz Miasta – jeśli chodzi o plan zagospodarowania przestrzennego dla ul. Słupieckiej to jest 
on w trakcie tworzenia  i są  zgodnie z ustawą terminy, kiedy plan zostanie wyłożony, kiedy będzie 
można wnosić do niego uwagi itd. Obecnie urbanista, który sporządza ten plan cały czas nad nim 
pracuje  i jakie tam będą zawarte zapisy to jest to jeszcze sprawa otwarta. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  jeżeli  faktycznie  ktoś  słyszał,  że  tak 
odpowiadał urzędnik samorządowy to uznaje ja osobiście, że jest to złe działanie takiego urzędnika. 
Nie można tak traktować petenta w naszym Ratuszu. 

Burmistrz Miasta – ani ja, ani pani czy też radni nie wiemy czy tak urzędnik powiedział czy tak, 
nie powiedział. 

Pan Bogusław Koleśniek – 7 sierpnia wpłynęło do urzędu pismo w sprawie jak się pański urzędnik 
zachowywał. Mało tego ten urzędnik twierdził, że wydane przez pana decyzje nr 5 i nr 7 z 2006r. 
odnośnie warunków zabudowy dla inwestycji  market i  projektów naczelny urbanista nie dostał. 
Pytam po co są pana decyzje wydawane i dlaczego nie zostały przekazane.   

Burmistrz Miasta – urbanista pracuje nad planem, odbyło się spotkanie, w którym wziąłem udział 
jest to pierwszy wstępny projekt i te prace na pewno będą jeszcze trwały. Będą uwzględnione takie 
czy też inne korekty więc proszę nie traktować wstępnej koncepcji  jako gotowy plan. 

Radny Mikołaj Puch –  pytanie odnośnie wyceny środków trwałych w CTS. Była taka informacja 
ustna, która mówiła, że taka wycena jest już wykonana i rzeczoznawca przedstawił to państwu. Czy 
można ten materiał przedstawić na Komisję Gospodarczą. Kolejna sprawa to co dzieje się z działką, 
która została przejęta przez miasto na zasadzie zamiany nieruchomości  Jawornik – ul. Radkowska. 

Pani Marzena Wolińska – oczywiście taką wycenę możemy udostępnić Komisji Gospodarczej ale 
tylko do wglądu, nie będziemy jej kserować bo tego nam nie wolno robić. 

Radny  Mikołaj  Puch  –  wnioskuje  o  przedstawienie  pisemnej  opinii  prawnej,  która  jasno  by 
precyzowała, że sporządzona wycena środków trwałych w CTS sp. z o.o. może być przedstawiona 
radnym tylko do wglądu.

Pani Marzena Wolińska – każdy rzeczoznawca zastrzega sobie do jakiego celu to służy. Odnośnie 
zamiany działek, działki są  podzielone, wycenione  i jest przygotowany wykaz do sprzedaży.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – czy sprawa dzierżawy gruntów dla p. 
Kobaka została rozwiązana?

Pani Marzena Wolińska -  w ten poniedziałek, tak to ustaliliśmy, że jest to ostateczna rozmowa 
odnośnie wyceny i zamiany pewnych gruntów, pan Kobak obiecał nam, że zdania już nie zmieni. 
Jutro o godz. 10.00 będzie urbanista w sprawie zmiany zapisów na działkach p. Kobaka, chcemy to 
wszystko skonsultować w terenie.
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Pan Bogusław Koleśnik –  czy majątek w CTS jest majątkiem wspólnym czy też majątkiem tylko 
Urzędu Miasta?  Prosi również o podstawę prawną, że sporządzona wycena środków trwałych w 
CTS sp. z o. o. może być przedstawiona radnym tylko do wglądu.

Radny Henryk Zimoch -   zgodnie  z  informacją  zawartą   w Piśmie  Samorządu Terytorialnego 
„Wspólnota” Rada Miasta a w tym Komisja Rewizyjna ma prawo a wręcz obowiązek dokonywać 
kontroli  w  spółkach  ze  100%  udziałem  miasta.  Bardzo  prosi  o  ustosunkowanie  się  do  takiej 
informacji.

Radny Krzysztof Bolisęga - w związku rozwojem Specjalnej Strefy Ekonomicznej w  Kobierzycach 
zaistniała możliwość pozyskania dużej ilości miejscy pracy dla mieszkańców Nowej Rudy i okolic. 
Dlatego prosi  o rozważenie możliwości zorganizowania zamkniętego dojazdu dla mieszkańców, 
którzy byliby zainteresowani podjęciem tam pracy.

Radny Mikołaj Puch – prosi o przedstawienie jakiejś koncepcji co dalej gdy dojdzie do likwidacji 
noworudzkiego szpitala.

Pan Kobak – prosi o aktualizację i systematyczne zamieszczanie Biuletynu Samorządowego „Info” 
na stronach internetowych.

Pan Krzysztof Jasiński – ja mam prośbę do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o odpowiedź 
odnośnie zmiany w budżecie a dot. ukazywaniem się biuletynu „Info”.

Radny Krzysztof Morel – komisja wystosowała taki wniosek do Burmistrza Miasta jednak brak jest 
odpowiedzi w tym temacie.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz –  z uwagi na prośby mieszkańców bardzo 
prosi o umieszczenie informacji w biuletynie „Info” i na stronach internetowych Urzędu Miejskiego 
odnośnie adresów  biur poselskich w Nowej Rudzie.

Burmistrz Miasta – jeżeli chodzi o sytuację noworudzkiego ZOZ-u to mogę powiedzieć, że Starosta 
wystąpił do gminy o możliwość dofinansowania zakupu aparatu rentgenowskiego  i dofinansowania 
działalności szpitala. Kontrakt na II półrocze dla noworudzkiego szpitala to ok 1mnl. zł  i jest to 
kwota  najprawdopodobniej  niewystarczająca  na  działalność  szpitala  do  końca  roku  bez 
generowania zadłużenia. Odnośnie zakupu aparatu rentgenowskiego,  po  pozytywnej opinii KZiE 
odpowiedziałem  Staroście,  że  stosowne  zmiany  w  budżecie  zostaną  radzie  zaproponowane   i 
złożyłem deklaracje uczestnictwa w zakupie tego aparatu. Jeśli chodzi o bieżącą działalność ZOZ-u 
jest to zadanie Starostwa i w tym momencie ja nie widzę w budżecie środków, które rada mogłaby 
doraźnie przeznaczyć na dofinansowanie bieżącej działalności ZOZ-u. Sytuacja służby zdrowia w 
Powiecie Kłodzkim zależy od NFZ i  Rady Powiatu.  Nasze podpowiedzi i  niejednokrotne apele 
często  mijały  się  z  oczekiwaną  reakcją.  Ja  nie  będę  opracowywał  żadnej  koncepcji  odnośnie 
funkcjonowania  ZOZ-u  noworudzkiego   bo  po  pierwsze  nie  mam do tego  żadnych podstaw i 
danych a po drugie my możemy jedynie proponować co tu powinno być. Jak będzie wyglądało 
kontraktowanie na rok przyszły to zarówno ja jak i starosta nie jesteśmy państwu w stanie  nic 
powiedzieć.

Pan  Krzysztof  Jasiński  –  czy  to  prawda,  że  pierwsi  pracownicy  szpitala  otrzymali  już 
wypowiedzenia umowy? Kiedy szpital zostanie zamknięty przewidując pesymistyczną opcję? 

Burmistrz  Miasta  –  ja  mam  nadzieję,  że  słuchał  pan  kto  podejmuje  decyzje  jako  organ 
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założycielski, to Rada Powiaty Kłodzkiego.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – na kolejną sesję chciałaby informacje co 
dzieje się w spółce CTS, jaka jest jej kondycja jakie są  zmiany restrukturyzacyjne.

Radny Mikołaj Puch – to absurdalne zwalanie odpowiedzialności na powiat.  Jeżeli my się tym nie 
zajmiemy  a  dla  pana  to  powinien  być  priorytet.  Po  pierwsze  współpraca  ze  Starostwem  a  w 
kolejności zastanowić się nad koncepcją,  bo chodzi tu o opiekę nad mieszkańcami naszego miasta. 
Pan Panie Burmistrzu Pan ponosi odpowiedzialność za zapewnienie  mieszkańcom  Nowej Rudy 
ogólnego dostępu do służby zdrowia, ja tylko mówię o obowiązku moralnym.  To jest tak duży 
problem,  że  my  jako  radni  powinniśmy  się  tym  zająć  a  wszystkie  materiały  powinny  być 
przygotowane przez urzędników, 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  myślę,  że  mamy  w  parlamencie 
przedstawicieli, którzy będą walczyć o to by jednak  pozostało coś w Nowej Rudzie, w Nowej 
Rudzie, która jest degradowana z roku na rok  i pozbawiana wszelkiego rodzaju instytucji. 

Burmistrz Miasta – ja zgadzam się z potrzebą istnienie szpitala. To dzięki wspólnym działaniom 
moim,  dyrektora  ZOZ-u   i  Starosty  Kłodzkiego   szpital  otrzymał  kontrakt  z  NFZ.  Kwestia 
zapewnienia opieki zdrowotnej jest problemem, pan dyrektor Woźny podczas spotkania  nie potrafił 
powiedzieć co stanie się z pacjentami  choćby oddziałów wewnętrznych  a jest to również rola 
naszych parlamentarzystów do których zwracałem się w tej sprawie na piśmie. 

Radny Michał Prokopczak – z moich informacji mogę przekazać, że będzie chirurgia całodobowa, a 
te oddziały które są  będą utrzymane. 

Radny Piotr Wróbel – pytanie do radnego Pucha jako członka Rady Społecznej przy SP ZOZ Nowa 
Ruda, czy ta rada zajmuje się tym problemem, czy spotyka się na bieżąco, czy Rada Społeczna ma 
wypracowane jakieś stanowisko bądź koncepcję?

Radny Mikołaj Puch – gdyby się spotykała to byłaby konkretna odpowiedź  i dla tego, że się nie 
spotyka zadałem to pytanie .

Radny Bogusław Frącek –  nieoficjalnie  się  mówi  że  do końca  roku Urząd Marszałkowski  ma 
stworzyć sieć szpitali. Szum medialny rozpoczynają już niektóre gminy, te które spodziewają się  że 
takie działanie może dot. ich szpitala. Faktycznie nie mamy możliwości co do decydowania ale 
mówić to my możemy, należy coś zorganizować by to się ukazało w mediach   bo to czasami 
wpływa na decydentów. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – oczywiście mogę spowodować by jeden z 
punktów wrześniowej sesji poświęcić temu tematowi, będą na nią zaproszenie decydenci, którzy 
mają  jakikolwiek  wpływ  na  podejmowanie  tych  decyzji.  Zaprosimy  Starostwo  Powiatowe  w 
Kłodzku, NFZ, dyrekcję szpitala, senatorów i posłów.

Pan Krzysztof Jasiński – dlaczego w „Info”można  przeczytać tylko co jest dobre  a Nowa Ruda ma 
wiele problemów i mieszkańcy chcieliby wiedzieć i coś na ten temat  np. kiedy zostaną naprawione 
mury oporowe na rzece Włodzicy 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  wszyscy  zauważyliśmy,  że  nie  ma 
informacji co robią komisje rady. Na wniosek radnych ze stopki wykreślono, że jest to biuletyn 
Rady Miejskiej 
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a) informacja z bieżącej działalności Przewodniczącej Rady Miejskiej.

radni nie zgłosili uwag

b) informacje z bieżącej działalności komisji stałych Rady.

radni nie zgłosili uwag

Ad.10. Zakończenie obrad.

Wobec braku dalszych głosów i wyczerpania porządku dziennego obrad Przewodnicząca Rady
Miejskiej w Nowej Rudzie – Bożena Bejnarowicz zamknęła XLVIII sesję Rady Miejskiej w Nowej 
Rudzie. 

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte na sesji Rady Miejskiej stanowią załączniki do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała : 
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